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170 évvel ezelőtt, egy esős borongós napon történelmet 
írtak a márciusi ifjak és a pesti nép. És utána még egy esz-
tendeig történelmet írtak azok a politikusok, elkötelezett 
hazafiak, mára elfeledett huszárok, honvédek, akik közül 
sokan életüket áldozták azért, amire szabadságunkat és 
jövőnket építhettük. Az 1848-49-es polgári forradalom és 
szabadságharc kezdete ez a nap, amelynek célja a független-
ség kivívása és az alkotmányos berendezkedés megterem-
tése volt. 1848 első hónapjaiban Európa számos városában 
forradalmak törtek ki. Ez kedvező körülményeket teremtett 
ahhoz, hogy a magyarországi reformelképzelések törvényes 
úton megvalósuljanak. A forradalmat indító március 15-e 
jelkép lett: a kivívott szabadság megőrzésének és az elvesztett 
szabadság visszaszerzésének szimbóluma.
Putnokon – a sokéves hagyomány szerint – a templomokban 
vette kezdetét a rendezvények sora. A római katolikus temp-
lomban Cseh István kanonok celebrált szentmisét. A reformá-
tus templomban Dérer Zsolt lelkipásztor hirdetett igét.

A Tompa Mihály Közösségi Házban 10 órakor kezdődött a 
megemlékezés, ahol a  Gomba Levente Gimnázium diákjai 
adtak ünnepi műsort.

Riz Gábor országgyűlési képviselő ünnepi beszédében a 
170 évvel ezelőtt megfogalmazott szabadságeszmék máig 
ható üzenetére hívta fel a figyelmet.

„A márciusi ifjak tudták, mit kell cselekedniük. Érezték, 
hogy Európa mást akar, mint volt azelőtt. Európa fiataljai 
megelégelték a korábbi korok üzenetét, megelégelték azt, 
hogy nem úgy, nem akkor és nem oly módon hangoztat-
hatták véleményüket, ahogy ők szerették volna, hanem 
amikor megengedték nekik.( …)
A mai nap fontos üzenete az, hogy minden generációnak 
újra kell élnie, újra kell fogalmaznia a 48-as eszméket.  A 
szabadságot nem adják ingyen, azért mindig meg kell küz-
deni, mert nem mindig volt, van és lesz. Mi olyan világban 
élünk most, amikor számunkra természetes, hogy szabad-
ság van Magyarországon és Európában. Ez az Európa a 
miénk. Ez egy keresztény gyökerű Európa, azok a népek, 
akik élik, lakják sokszínű, soknyelvű, sokkultúrájú népek. 
Ez a fundamentuma a ma Európájának.
 Ezért különösen fontos, hogy vigyázzunk rá.
1848-ban először fogalmazódott meg teljes nyíltsággal, 
sajtóba rögzítve a nemzeti önrendelkezés joga. Hogy mi 
magunk, és ne mások mondják meg, mi döntsük el – mi-
lyen módon szeretnénk élni falvainkban, városainkban. 
48 másik üzenete, hogy mi együvé tartozunk. Felelősség-
gel tartozunk határon belül és kívül mindenkiért, akiben 

2018. március 15.

(Petfői naplójából) 
Pest, március 15-én 1848. Üdvez légy születésed napján, magyar szabadság! először is én 

üdvezellek, ki imádkoztam és küzdöttem éretted, üdvözellek oly 
magas örömmel, a milyen mély volt fájdalmam, midőn nélkülöz-
tünk tégedet!
Oh szabadságunk, édes kedves ujszülött, légy hosszú élető e földön, 
élj addig, míg csak él egy magyar; ha nemzetünk utolsó fia meghal, 
borulj rá szemfedő gyanánt ... s ha előbb jön rád a halál, rántsd 
magaddal sírodba az egész nemzetet, mert tovább élnie nélküled 
gyalázat lesz, veled halnia pedig dicsőség!Ezzel köszöntlek, ez legyen útravalód az életben. Élj boldogul! 

nem kívánom, hogy ne találkozzál vészekkel pályádon, mert az 
örökké nyugodt élet félhalál, de legyen mindig férfierőd a vészeken 
diadalmaskodni!Késő éj van. Jó éjszakát szép csecsemő ... szép vagy te, szebb minden 

országbéli testvéreidnél, mert nem fürödtél vérben, mint azok, téged 
tiszta örömkönnyek mostak; és bölcsőd párnái nem hideg, merev 
holttestek, hanem forró, dobogó szívek. Jó éjszakát! ... ha elalszom, 
jelenj meg álmamban úgy, a milyen nagynak, ragyogónak, a 
világtól tiszteltnek én reméllek!
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magyar vér csörgedez. És a kor egyik legfontosabb kihí-
vása, hogy egybe tudjuk-e tartani mindazt, ami a nemze-
tet jelenti, ami a történelme, kultúrája, értéke, - mert az 
számos van – legyen az élő, természeti tárgyi. Ez a magyar-
ság, az a gazdag nemzet, amely ma éli, lakja Európát. Ez 
az ország keresztény gyökrű, ennek az országnak ez adta 
meg a tartást, az egyenességet, a szembenézést. Ennek kell 
továbbra is megadnia, azzal a fajta sokszínűséggel, amelyet 
mi magunk szeretnénk vállalni.”
Ezen a napon adta át Tamás Barnabás polgármester az Év 
embere kitüntetést, és polgármesteri elismeréseket.
Putnok Város Önkormányzatának 2018. február 23-án 
XX/2018.II.23. sz. határozata alapján az   Év embere címet 
Koszta Márknak adományozta, aki az ezzel járó pénzjutal-
mat egy tehetséges ifjú futballista szakmai előmenetelének 
segítésére ajánlotta fel. Polgármesteri dicséretet kapott 
Fürjes Éva,  Kocsis Lajosné és Szilágyi Lehelné.

A Tompa Mihály Közösségi Házból  a Serényi László 
térre, Petőfi Sándor szobrához vonultak az ünneplők, itt 
folytatódott a megemlékezés. Petőfi Sándor A magyar nép 
című versét Kolozsi Ádám, a Gomba Levente Gimnázium 
tanulója szavalta el. Ezután a város és a járás vezető testüle-
te, az intézmények, civil szervezetek és egyházak képviselői 
megkoszorúzták Petőfi szobrát.

A városi ünnepség a temetőkertben ért véget, ahol 
Kálniczky Endre református lelkipásztor, ‚48-as honvéd-
hadnagy sírjánál is elhelyezték a tisztelet virágait.

Miskolcon született 1996.09.26.-án. Szülővárosában Putno-
kon már 3 éves korában elkezdte az edzéseket ovifoci kereté-
ben, majd ezt a Serényi László Általános Iskolában is aktívan 
folytatta.  
Miután tehetségével  korán kitűnt társai közül, további fejlő-
dése érdekében a két sportklub közötti egyezséggel  11 éves 
korában Kazincbarcikára igazolt.
Folyamatosan járta meg a ranglétrát sikert sikerre halmoz-
va. A   2008-2009-es U13-as Nb1-es bajnokságban 41 gól-
lal gólkirályi címet szerzett.  Eredményei láttán több Nb1-
es klub is szerette volna leigazolni , választása 2010-ben  a 
Budapest Honvéd csapatára esett. E döntés jelentős hatással 
volt életére. Budapestre költözött, a 8 általánost már új isko-
lában  fejezte be. Az  Egressy Gábor két tannyelvű  szakkö-
zépiskolában szerzett érettségi bizonyítványt.
Az iskola mellett természetesen a  labdarúgás volt a legfon-
tosabb számára. A Budapest Honvéd korosztályos csapatai-
ban játszott és háromszor is magyar bajnoki címet szerzett. 
A 2012-13-as bajnokságban nemcsak bajnoki címet, hanem 
28 meccsen 31 találattal a gólkirálynak járó elismerést is be-
gyűjtötte. 
Teljesítményét elismerve 2014 10.25.én,  18 évesen Kecske-
méten pályára lépett élete első NB 1-es mérkőzésén. 
2015-ben – kölcsönadási szerződéssel -  Kisvárdára igazolt 
és a csapat második legeredményesebb tagjaként 29 mérkő-
zésen 12 gólt szerezve meghatározó szerepet játszott a klub 
sikereiben.
A 2016-17-es szezonban, miután  egy éves kölcsönadása 
lejárt, visszakerült Kispestre, ahol  élete eddigi legnagyobb 
sikerét érte el.  A  2016-17-es évben magyar bajnoki címet 
szerzett.  Várady Béla bajnoki címe után 40 évvel újra lett 
Putnoknak magyar bajnoka. Ebben az évben fiatal játékos-
ként  6 góllal és nyolc gólpasszal a Budapest Honvéd harma-
dik legeredményesebb játékosa lett Eppel Márton és Davide 
Lanzafame mögött. Koszta Márk az eddig lejátszott 320 
utánpótlás és felnőtt mérkőzésén 215 gólt szerzett. A ma-
gyar korosztályos  válogatottban is számítanak rá, már több 
mint 50 alkalommal húzta fel a címeres mezt.
Sohasem feledte, hogy hol kezdte, nyilatkozataiban mindig 
megemlíti, hogy Putnokról indult és szülei és testvérei még 
mindig itt élnek. 
Koszta Márk fiatal kora ellenére  kiemelkedő sportsikereivel 
maradandó értéket alkotott, sportberkekben városunk nevé-
vel sokan éppen az ő teljesítménye kapcsán ismerkedtek meg. 
2017-ben 21 évesen szerzett magyar  bajnoki címet. a Buda-
pest Honvéd csapatával.  

Koszta Márk
az „Év Embere”



„Egy település és annak polgárai mindig alkalmat talál-
nak így a tél végével, lassan-lassan a tavasz köszöntésével, 
összegyűlni, hogy a hosszú téli esték után, baráti társaság-
ban múlassák az időt. Az pedig, hogy kapcsolódik hozzá 
ilyenkor a jótékonyság intézménye is, különösen fontossá 
teszi ezt. A polgári báloknak mindig is az volt a sajátossá-
ga, hogy a polgárok – lehetőség szerint - közadakozásból 
segítették azokat, akik rászorultak, vagy pedig  közös 
célokat közös erővel  valósítottak meg” – ezekkel a gondo-
latokkal nyitotta meg a városi bált  Riz Gábor országgyűlési 
képviselő.  A Putnok Városért Egyesület hagyományőrző 
jótékonysági bálja már 21. alkalommal került megrende-
zésre feburár 10-én városunkban. Egy esemény, amely már 
évek óta, - nemcsak összekovácsolja a közösséget, - jelentős 
szerepet játszik a lakosság összefogásának, adományainak 
és segítő kezének köszönhetően abban, hogy szebbé vará-
zsolja Putnokot.

Az adományokból befolyt összeg idén is a város egyik 
fontos pontjának fejlődéséhez járul majd hozzá. Ez 

alkalommal a már egyébként is új életre kelt Péczeli - park 
bővülhet egy szabadtéri fitnesz  résszel, amely moduláris 
gépekből tevődik majd össze, így a lehetőségek és a bővítés 
tárháza gyakorlatilag végtelen.
„A Péczeli Park a városnak egy új sport jellegű központja 
lesz a tanuszoda szomszédságában, ahová sok száz gyer-
mek járhat majd a városból” - mondta Jeddi József, aki 
tavaly augusztus óta az egyesület elnökeként tevékenyke-
dik. Ugyanakkor a rendezvény szervezésében aktívan részt 
vett a volt elnök, Dr. Laczkovich Katalin is, aki továbbra 
is fontos szerepet vállal az egyesület életében: „Én nagyon 
büszke vagyok rá, hogy ennek az egyesületnek az elnöke 

lehettem. És tagjaként, veze-
tőségi tagjaként, a további-
akban is mindenféleképpen 
segíteni fogom. Én igazi 
putnoki vagyok így nekem 
ez a feladatom és én örü-
lök neki, hogy ebben részt 
vehetek.”

A bált  tehetséges putnoki 
fiatalok táncprodukci-

ója nyitotta.  Kozsuk Péter 
és táncosainak nyitótánca, 

annyira megtetszett Riz Gábor országgyűlési képviselőnek, 
hogy felajánlott a fiataloknak egy parlamenti látogatást. 
Városunk polgármestere támogatásával pedig biztosította 
őket arról, hogy az önkormányzati autóbusz segítségével, 
teljesen ingyen látogathatják majd meg az Országházat.
 „Itt vannak a Putnokiak, a tehetséges putnokiak, és cso-
dálatos műsort adtak,  vastappsal búcsúztatták őket, óriási 
hangulat volt, nagyon jól érezték magukat az emberek. 
Remélem, hogy megéljük nem csak a 21.-et, de a 25.-et a 
30.-at a 40.-et. Bízunk ebben és, hogy egyre szebb és jobb 
lesz Putnok ezekből az adományokból” – fejezte ki bizako-
dását Tamás Barnabás polgármester.
A műsor után tálalták fel a vacsorát, a háromfogásos menü 
a Gömöri Mintakonyhában készült.

Az est egyik fénypontja Janicsák Veca volt, aki színvo-
nalas koncertjével tovább fokozta a bál hangulatát. 

A koncert alatt a hallgatóság többször becsatlakozott és 
folytatta a táncot.

Éjfélkor a bálozók megpihentek és sor került a már 
szintén hagyományos Bál szépe és Mr. Putnok meg-

választására. Ez alkalommal udvarhölgyként Szalka Nóra 
és Lőrincz Brigitta büszkélkedhetett. A bál szépe pedig 
Kuruczné Kalas Erzsébet lett.  A Mr. Putnok díjat Kovács 
Gábor nyerte, mellette pedig Csala Ákost és Zupkó Ádámot 
választotta a legsármosabb férfiúnak a hölgyzsűri.  A díja-
zottak a közönség soraiból választott partnerükkel táncol-
tak, akikhez később ismét csatlakozott a többi jelenlévő is.
Ezt követte rögtön a tombola húzás, amelynek fődíját idén 
is, - mint már megannyiszor-  Dr. Ináncsy Miklós ajánlotta 
fel. A  bálozók a Koktél Music Zenekar különböző stílusú 
élőzenés műsorára táncolhattak az est folyamán, egészen 
hajnalig.                

  Filep Dávid
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2018. február 17-én rendezte meg ha-
gyományos jótékonysági bálját a Borsod-
Abaúj-Zemplén Megyei Kereskedelmi 
és Iparkamara Miskolcon. Már 18. éve 
szervezik meg az Első Misckolci Lions 
Klubbal közösen a bált, amelynek most 
első alkalommal a Népkerti vigadó adott 
otthont.
A bált Parragh László, a Magyar Kereske-
delmi és Iparkamara elnöke nyitotta meg.
Bihall Tamás, a Bokik elnöke köszöntő-
jében elmondta, a vállakozói társadalom 
legnagyobb bálját a kamara szervezi, ahol 
a szórakozást összekötik a vállalkozói 
díjak átadásával, és a jótékonykodással 
is. Ebben az évben egy olyan támogatási 
célt találtak, amely a hölgyek védelmét és 

egészségét szolgálja, ugyanis a tombola 
teljes bevételét a Mellrákinfó Egyesület 
Borsodi Csoportjának támogatására 
ajánlották fel.
A rendezvényen osztották ki az idei kama-
rai díjakat.  A BOKIK Támogatói díját dr. 
Deák Csaba, a Miskolci Egyetem kan-
cellárja vette át.  Cégvezetői díjat kapott 
Bartha Imre az Ózdi Acélművek ügyve-
zetője. Simon Zoltánt  a BOKIK Kiemelt 
gazdálkodói szervezete díjjal tüntették ki. 
Vállalkozói díjat kapott Ambriskó István 
(Borsod Autó Kft.üzletágvezetője  és Fábry 

László Pedalion Kft. ügyvezetője.
Néhány éve hagyomány már, hogy a 
kereskedelmi és Iparkamara bálján 
a megye egyik települése mutatko-
zik be.  A rendezvény díszvendége 

ezúttal Gömör kapuja, Putnok  
volt. Tamás Barnabás polgár-
mester Putnok város üdvözletét 
hozta, s köszönetet mondott az 
iparkamarának a bemutatkozási 
lehetőségért.
Putnok városának bemutatkozó 
műsorát a Velezd Néptáncegyüt-
tes és a Serényi László Általános 
Iskola diákjai adták.
A szépen terített asztalokon 

megjelentek azok a putnoki süte-
mények, amelyek valaha a Magyar 
Királyi Gazdasági Felső Leánynevelő 
intézet konyhájából kerültek ki. A 
vendégek megkóstol-
hatták  a putnoki 
csókot, rózsa-
fánkot, és 
a putnoki 
tésztát.
Már az 
előtérben 
találkozhat-

tak a belépők egy kiállítással, mely 
képet adott a város életéről, múltjá-
ról, értékeiről. A rögtönzött tárlaton 
kiállították  Almási Balogh Béla 
kézzel írott monográfiáját, melyet 
a Gömöri Múzeumban őriznek. 
Szintén látható volt az 1789-1792-
ben Komáromban, Péczeli József 
kiadásában megjelent első magyar 
nyelvű ismeretterjesztő folyóirat, 
a Mindenes Gyűjtemény reprint 
kiadása. A tablókon régi putnoki ké-
peslapokat, a tárlókban gömöri csip-
két és írott tojásokat mutattak be. A 
két híres putnoki legendát – Mátyás 
király esetét a gömöri urakkal és  a 
szakállas farkas történetét is meg-
jelenítették – képben és írásban. 
Színes tablón mutatták be Putnok 
nevezetességeit, s kiállították Szabó 
Lászlóné mézeskalácsból készült 
alkotásait is. A kivetítőn a várost 
bemutató film futott, amelyből az 
jelenlévők Putnok történetét, a 
város jelenkori arculatát, intézmé-
nyeit, oktatását, sport és kulturális 
életét ismerhették meg.

Putnok a díszvendég
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Országjárás keretén belül 
gazdafórumot tartottak feb-
ruár 27-én Putnokon a Tom-
pa Mihály Közösségi Ház-
ban,  melyet sajtótájékoztató 
előzött meg.

Az eseményen részt vett Kis 
Miklós Zsolt az agrár - vidék-
fejlesztésért felelős államtitkár, 
Riz Gábor országgyűlési kép-
viselő, megyei fejlesztési biz-
tos, Taskó József a Nemzeti Agrárgazdasági Kamara Borsod 
Megyei elnöke, valamint Tamás Barnabás Putnok város pol-
gármestere.
Kis Miklós Zsolt  államtitkár a sajtótájékoztatón kiemelte, 
hogy  a munka, amely 2010-ben a kormányváltás után meg-
kezdődött az agráriumban, annak a gyümölcse és  kézzel 
fogható eredménye, mely már az elmúlt 8 év teljesítménye 
számokban is egyértelműen kimutatható. Jól látható az a tö-
rekvés, amelyet a támogatáspolitikában, birtokpolitikában 
nagyon komoly viták árán a kormány megküzdött. 
Az államtitkár elmondta továbbá: ma ez a fórum azért ke-
rült megrendezésre, hogy a térségben élők életminőségé-
nek javítását segítő forrásokról beszélgessünk, amelyek je-
len tervezési időszak eredményeként azoknál a gazdáknál, 
gazdasági szereplőknél hasznosulhatnak, akik a térségben, 
elsősorban a mezőgazdaság területén kívánnak vállalkozást 
indítani vagy működtetni. A mezőgazdaságban és az élelmi-
szeriparban, több mint 70 ezer új munkahely jött létre. Az, 
hogy a mezőgazdaság teljesítménye, a pénzforrás kibocsátás 
meghaladja a 2500 milliárd forintot, ez 2017-es évre érten-
dő. 2010-hez képest, ezek olyan számadatok, amelyekkel 
egyértelművé válik, hogy folyamatosan közeledünk a ver-
senytársainkhoz. 

  A megyék közül a leg-
több agrár támogatásban 
Borsod Abaúj Zemplén 
megye részesült  Eddig a 
rendelkezésre bocsátott 
1300 milliárd forintból a 
megye több mint 81 mil-
liárd forintnyi forrást tu-
dott megszerezni.
Taskó József elnök el-
mondta: a kamarának 
nagyon fontos feladata a 

gazdálkodók segítése. Külön pályázatíró szakértőink van-
nak a kamarában és a falugazdászok is ebben a munkában 
aktívan részt vesznek. Már 5 éve működik a kamara, s ezalatt 
bebizonyította, hogy a gazdálkodóknak egy nagyon fontos 
szervezete. Az Uniós elvárásoknak megfelelően végzik a jól 
képzett falugazdászok a munkájukat
Riz Gábor országgyűlési képviselő, megyei fejlesztési biztos: 
a nemzetgazdaság egyik húzó ágazata az agrárium. Az elmúlt 
évek igazolták azt a számítását a kormánynak, illetve igazol-
ták az ágazatnak az elvárásait, hogy a magyar mezőgazdaság 
egyre jobban teljesít a gazdaság többi ágával együtt. Fontos 
a számunkra, hogy Putnok és térsége ebben kiemelkedő 
szerepet kapott, hiszen egyrészt Putnokon képzőintézmény 
is van, másrészt pedig azok a gazdák, akik korábban nagy-
üzemi mezőgazdasági körülmények között termeltek itt, 
most sikeres vállalkozásokat vezetnek a rendszerváltás óta. 
Putnok térségében is megerősödött, az agrárágazat. Új és új 
szakemberek kerülnek ki a szakképzésből és látható, hogy a 
térségünk megélhetésének, fenntartható fejlődésének egyik 
záloga a térség agrárgazdasága és annak a további fejlődése.    
Az elmúlt 8 évben beigazolódott, hogy a magyar mezőgaz-
daságot sikerült pályára állítani. Az agrárkamara, valamint 
a falugazdász hálózat mindenben segítséget nyújt a gazdál-

kodóknak.       
    Tamás István

Tehetséggondozó konferencia
A B-A-Z megyei Pedagógiai Szakszolgálat putnoki tag-
intézménye első alkalommal  rendezett  szakmai kon-
ferenciát a tehetségek támogatása témakörében már-
cius 8-án a putnoki  Tóth Ede Művelődési házban. A 
szakszolgálat putnoki tagintézményének munkájáról Ke-
rekes Barbara tagintézmény igazgató adott tájékoztatást. 
Farkas Ágnes gyógypedagógus és Tóth Zsanett fejlesz-
tőpedagógus, tehetségkoordinátorok A tehetséggondozás 
lehetőségei a pedagógiai  szakszolgálatban címmel tartot-
tak előadást. Tehetséggondozás a Putnoki Járás közneve-
lési intézményeiben címmel a jó gyakorlatokat mutatták 
be Kalózné Gerendai Márta a Péczeli József Általános 
Iskola drámapedagógusa, valamint Endrésik Zsolt, a 
Gomba Levente Gimnázium tanára. A program szándék-
nyilatkozatok megkötésének lehetőségével zárult.

A térség agrárvállalkozásainak sikeréért
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Kinőtte helyét a Putnoki Szakszolgálat
A Borsod-Abaúj – Zemplén Megyei Pedagógia Szakszolgá-
lat Putnoki Tagintézménye 2013. október 21-én alakult meg. 
A megye 16 járással rendelkezik, így szükség volt egy olyan 
intézmény felállítására, amin belül az érintett régiókban 
egy-egy tagintézménynek kell a szolgáltatást biztosítania. A 
putnoki szolgálat a járás 26 településének ellátására jött létre 
és jelenleg a Serényi László Általános Iskolákban, működik.
Kerekes Barbara megbízott vezetővel a tagintézmény mű-
ködésének részleteiről beszélgettem.
- Hogyan kell elképzelnünk a szakszolgálatok alapfeladatát?
- A pedagógiai szakszolgálati intézmények a szülő és a pe-
dagógusok, nevelő munkáját, valamint a nevelési – oktatási 
intézmény feladatainak ellátását segíti. Putnok Járás terüle-
tén 27 köznevelési intézménnyel működünk együtt, fő te-
rületünk pedig a nevelési tanácsadás, a logopédiai ellátás, 
tankerületi szakértői bizottság működése és a tehetséggon-
dozás. Az idei tanévben új szakterületként elindult a gyógy-
testnevelés megszervezése is.
- Hány gyereket érint az ellátás?
- Az előző tanévben több mint ezer gyermek ellátását bizto-

sítottunk a 4 területen, idén ez biztosan bővülni fog a gyógy-
testnevelés miatt.
- Mekkora az igény a szolgáltatásokra és megvan-e ehhez a 
megfelelő állomány?
- Jelenleg 7 fő pedagógus és 1 fő szakszolgálati titkár biz-
tosítja a szolgáltatást. A szakemberek között pszichológus, 
logopédus, fejlesztőpedagógus és gyógytestnevelő dolgo-
zik. Természetes, hogy az ellátás érdekében szükség lenne 
bővítésre, de ennek megszervezése a Kazincbarcikai Tagin-
tézmény igazgatójára tartozik. A szolgáltatások iránt egyre 
nagyobb az igény, várólista van a szakértői bizottsági vizs-
gálatok tekintetében, a logopédiai és gyógytestnevelési fel-
adatok esetében pedig a csoportonként heti 1 óra biztosítása 
nem éri el a jogszabályban előírtakat. Igény mutatkozik a 
korai fejlesztésellátására is, de infrastrukturális okok miatt 
erre csak Ózdon vagy Kazincbarcikán van lehetőség. A fo-
lyamatosan bővülő szakemberlétszám és az ellátott gyerme-
kek számának emelkedése szükségessé teszi a tagintézmény 
városon belüli elhelyezésének újragondolását.

Van választásunk
A rendszerváltás óta eltelt közel 20 év alatt sokan belefáradtak már a pártpolitikai csatározásokba, választási 
igéretekbe, hazugságokba, kampányharcokba. Megfásultan és érdektelenül szemlélik a történéseket és már a világ 
minden kincséért sem vennék rá magukat arra, hogy az urnához járuljanak. Úgy gondolják, a közmédiának és a 
sajtónak sem hihetnek már igazán, hiszen elég egy gombnyomás és az előzőleg hallottak szertefoszlanak ,mivel 
annak cáfolatát vagy ellenkezőjét tapasztaljuk. Megoldás lehet, ha homokba dugjuk a fejünket, bedugjuk füleinket 
és közömbös viselkedést tanusítunk. Vannak azonban olyan tények, melyek kellő valóságalappal rendelkeznek, 
nem lehet eltorzítani vagy egy csettintéssel elintézni még akkor sem, ha egy-egy nemzetállam önös és valahol 
érthető érdekből azt nem reklámozza. A migráció és az európai bevándorlási hullám egy olyan aggasztó problé-
ma, ami senki számára nem elkerülhető és pár éven belül akár saját környezetünkben is tapasztalhatóvá válhat. 
Természetes, hogy olyan európai országok, ahol az utóbbi években ugrásszerűen megnőtt a bevándorlók száma, 
elhallgatnak vagy inkább nem hoznak nyilvánosságra olyan valós tényeket, mint az állandó terror fenyegetettség, 
az erőszakos büncselekmények növekedése, a közbiztonság romlása vagy keresztény értékeink visszavonulása, 
kultúránk felhígulása. A párhuzamos társadalmak kialakulása, a migránsok közötti csatározások, a vallási és 
kultúrális ellentétek mellett sajnos eltörpülnek azok az elképzelések, melyek az infrastruktúrális fejlesztések, a 
szakképzés, a munkaerőhiány csökkentésének vagy a nyelvi nehézségek leküzdésének irányában történtek. Saját 
és gyermekeink jövőjét figyelembe véve megfogalmazódik a kérdés: Megéri közömbösnek maradnunk? A mig-
ránshelyzet hazánk, gazdaságunk, idegenforgalmunk, biztonságunk, saját életünk minden aspektusára kihathat. 
A leírt okfejtésen komolyan elgondolkozva, racionális emberként úgy vélem érdemes meghozni egy döntést mi-
szerint egy 10 perces tavaszi séta után úgy tegyünk egy X-et, amivel szerepet vállalhatunk kultúránk, vallásunk, 
hagyományaink és értékeink fennmaradásában, saját jövőnk alakításában.

Szakonyi
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2018. március 11-én hosszan tartó, méltósággal, törhetetlen hittel 
és élni akarással viselt betegség után elhunyt Farkas Pál, Putnok 
egykor tanácselnöke, önkormányzati képviselője, Borsodnádasd 
jegyzője. Március 17-én vettek tőle végső búcsút hozzátartozói, volt 
munkatársai, vadásztársai , rokonai és ismerősei a putnoki temető-
ben. Putnok Város Önkormányzata saját halottjának tekintette.
Farkas Pál 1954. december 29-én született Hét községben, legkisebb 
gyerekként a négygyermekes családba.  A kis Sajó-parti falu emléke 
egész életén át egyenlő volt az idilli, felhőtlen gyermekkorral. A szülői 
házban elültették benne a szerénység, a békesség és a szeretet csíráit, 
amelyek későbbi felnőtt személyiségét is meghatározták. Az általános 
iskola alsó tagozatát helyben végezte, a felső tagozatot  Putnokon. A 
közigazgatásba már gyerekkorában belekóstolhatott édesapja támoga-
tásával, aki hosszú ideig a helyi tsz. vezetője és országgyűlési képviselő 
volt. Tőle sem állt távol ez a szakma, így tanulmányait is ebben az irány-
ban folytatta. Az Ózdi Közgazdasági Szakközépiskolába vezetett az útja, 
ahol képesített könyvelő, statisztikus és tervező szakképesítést szerzett 
az érettségi mellé. Első munkahelye a Putnoki Vízgazdálkodási Társulat 
volt, onnan került a helyi tanács apparátusába. 1980-ban  felvették az Ál-
lamigazgatási Főiskola levelező tagozatára, ahol 1983-ban kapott diplo-
mát.  1985-ben, 32 évesen választották meg a Putnoki Nagyközségi Közös 
Tanács elnökévé. Ő koordinálta azokat a fejlesztéseket és folyamatokat, 
melynek eredményeképpen Putnokot az Elnöki Tanács 1989. március 
1-jén várossá nyilvánította. Munkája mellett 1989-ben ismét iskolapadba 
ült, a Debreceni Kossuth Lajos Tudományegyetem néprajz szakán 1994-
ben szerzett etnográfus diplomát. Folyamatosan kereste a lehetőséget, 
ahol ötvözni tudta az állami-és jogtudományok terén szerzett tapasztala-
tait a magyar népi kultúrában rejlő értékekkel. Ennek az állandó kíváncsi 
és kreatív munkának eredményeként tanácselnökként segítette a Gömöri 
Múzeum létrejöttét. Büszkén támogatta az alapítók, vagyis édesapja id. 
Farkas Pál és a nemrégiben elhunyt Ujváry Zoltán professzor munkáját. 
Tanácselnöksége időszakában épült meg Putnokon az új egészségház és 
a sportcsarnok, de iskolabővítést és korszerűsítést is hajtottak végre.  El-
indult a gázberuházási program, és kijelölték az új OTP-székház helyét. 
Elkészült egy új, modern lakótelep és háromszáz közművesített házhelyet 
mértek ki építkezésre. 1990 júniusában jelent meg a Gömöri Hír-
mondó első lapszáma, melynek  felelős kiadó-
ja volt. Putnok Város Tanácsa 1990. március 
29-én megtartott ülésén elhatározta a Gömöri 
Hírmondó című időszakos lap megjelenteté-

EMLÉKEZÉS

Farkas Pál 
(1954-2018)

sét, mely Farkas Pál tanácselnök bevezető szavaival 
indult útjára.  A közügyek szolgálata nem kapha-
tott volna ilyen szerepet az életében, ha nem lett 
volna mögötte a  támogató család. Szerető társával 
– Bedécs Ibolya tanítónővel - 1977-ben esküdtek 
egymásnak örök hűséget. Két gyermekük született, 
Gabriella és Anett. Lányait mindenben támogatta, 
biztatta őket, hogy megtalálják boldogulásukat az 
önálló életben. Büszkén kísérte őket oltár elé, leg-
boldogabb akkor volt, amikor négy unokáját magá-
hoz ölelhette. A rendszerváltás után egy ciklusban 
– mint képviselő - részt vett a helyi milleniumi ön-
kormányzat munkájában, valamint jegyzőként dol-
gozott Sajóvelezd-Sajómercse községek körjegyző-
ségében. 1996. november 1-e újabb változást hozott 
az életében, megkapta kinevezését Borsodnádasd 
Nagyközség Polgármesteri Hivatalának jegyzői 
posztjára, amit 2008-ig, nyugállományba vonulá-
sáig látott el. Mindezek mellett az erdő csendje, a 
vadászat jelentett számára kikapcsolódást.  Előbb 
titkára, majd elnöke lett a Kossuth Vadásztársaság-
nak. A B-A-Z megyei Vadász Kamarában küldött-
ként teljesített szolgálatot. Munkája elismeréséül 

2008-ban Nimród Vadászérmet, 
2014-ben B-A-Z megye Vadászatá-
ért érdemérmet kapott. Csapattár-
saival együtt lelkes és aktív szerve-
zője volt az évente megrendezésre 
kerülő Gömör Expo keretien belül 
megvalósuló vadászkiállításnak. 
2014-ben az általa vezetett va-
dásztársaságot -  az Alsó-Gömöri 
Nagyvadas Vadásztársasággal kö-

zösen -  Putnok Városért Plakettel tüntették ki. Be-
tegségét panasz nélkül, méltósággal viselte, halála a 
helyi közösséget és vadásztársadalmat is megrázta.  
Ravatalánál vadászbarátai álltak díszőrséget, kalap-
jukon gyásztöretet viseltek, amit a szertartás után a 
sírhalomra helyeztek. A vadászkürt hangja a méltó 
búcsúzás mellett az erdők és mezők szépsége és tit-
kai előtt is tisztelgett. Ezt a titkot Pali már tudja. Ég 
veled!
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Dr. Ujváry Zoltán
(1932-2018)

„Úgy szeretem már Debrecent, hogy el nem feledhe-
tem Gömört”

  
Életének 86. évében elhunyt Dr. Ujváry Zoltán, nyu-
galmazott tanszékvezető emeritus professzor. Végaka-
ratát teljesítve hamvait 2018. február 9-én szülőföld-
je kis faluja, Gömörszőlős temetőjében szűk családi 
- baráti körben helyezték örök nyugalomba. Példás 
életútját, sokrétű közéleti tevékenységét, oktató, ne-
velő és tudományos munkáját e nekrológ keretében 
csak vázlatosan méltathatjuk. 
1932. január 25-én Hét községben, 9 kh. földdel bíró 
kisnemesi családban született. Tanulmányait szülő-
faluja elemi iskolájában, valamint a rimaszombati 
Egyesült Protestáns Gimnáziumban végezte. Bár éle-
te végéig kötődött szülőföldjéhez, de tanulmányai, 
tudományos munkássága, és családja később Debre-
cenhez kötötte.  1955-ben a debreceni Kossuth Lajos 
Tudományegyetemen végzett, ahol a Néprajzi Intézet 
tanársegédje, majd 1962-től adjunktusa és 1970-től 
docense lett. Pályája meredeken ívelt -  1969-től a tör-
ténettudományok  kandidátusa. 1979-től az egyetem 
Néprajzi Intézetének tanszékvezető egyetemi tanára, 
1988-tól a történettudományok doktora. 2002-től ha-
láláig professzor emeritusa volt. 
Több, mint fél évszázados tudományos pályafutása 
során szűkebb szakterülete a népszokások, népi szín-
játszás, népköltészet problémaköre volt.
Figyelme fókuszában nemcsak a magyarság népha-
gyománya állt, hanem a határon túli magyarság ki-
sebbségi sorsa, az etnikumok és nemzetiségek közötti 
kapcsolatok alakulása. Szülőföldje, a történeti Gömör 
megye magyarsága felé mindig kiemelt figyelem-
mel fordult. Önálló kötetben mintegy 30 írása, 500 
rövidebb tanulmánya jelent meg, számos periodika 
szerkesztője, társszerkesztője. Tagja a MTA Néprajzi 
Bizottságának, díszdoktora az ungvári egyetemnek, 
tiszteletbeli tagja a Szlovák Néprajzi Társaságnak. 

Az általa vezetett néprajzi tanszék gazdag publikációs és kiadói tevé-
kenységének rangos vállalkozása a 60 kötetet is meghaladó Gömör 
Néprajza című sorozat és ennek 4000 oldalnyi összefoglalója. 
E kiskönyvtári anyag az általa irányított intézményes Gömör kutatás 
alapvető része. Szerzői között a hivatalos kutatók mellett mintegy fele 
arányban öntevékeny hagyományművelők, köztük egyesületünk, a 
Tompa Mihály Gömöri Kulturális Egyesület tagjai is jelen vannak. 
Muzeális intézmények sorát hozta létre, számos társadalmi szerve-
zet, kulturális intézmény életre keltője, támogatója. Főként az ő érde-
me a putnoki Gömöri Múzeum és a Holló László Galéria létrejötte. 
Dr. Ujváry Zoltán az 1987 februárjában megnyílt Gömöri Múzeum 
alapító adományaként teljes néprajzi anyagát az intézménynek aján-
dékozta, benne kerámiagyűjteményét, amelyben szerepeltek csalá-
di vonatkozású, személyes tárgyi emlékek is. Tárgyainak nagy része 
– kapcsolódva tudományos kutatómunkájához – a Felvidékről és 
Északkelet-Magyarországról származott.
Holló László festőművészhez személyes szálak fűzték, a putnoki ga-
léria képzőművészeti gyűjteményét mintegy 3 millió Ft értékű mű-
tárgy-együttes ajándékozásával alapozta meg. 
Kezdeményezéséra Holló László állandó kiállítás nyílt Kiskunfél-
egyházán, Mátészalkán, Gyomaendrődön, Tiszadadán és Nyír-
acsádon. Pro Gömör - Gömörért díjat alapított Gömör társadal-
mi és kulturális életének kiemelkedő szolgálói, gazdagítói részére.  
Három évtizeden át állt a Holló László művészeti díj kuratóriuma 
élén. Kiemelt említést érdemel, hogy a Tompa Mihály Gömöri 
Kulturális Egyesületnek a hagyományművelés érdekében végzett 
munkájában az 1959-ben történt megalapításától kezdve odaadó-
an tevékenykedett.
Fiatal tanársegédként részt vállalt az egyesület által létesített 
keleméri, gömörszőlősi közgyűjtemények, a Tompa Mihály Em-
lékház, a templomi egyházművészeti kiállítás, a fejfagyűjtemény, 
a kisgaléria, a néprajzi és gazdálkodási gyűjtemények szervezésé-
ben, tárgyi anyagaik gyarapításában. Az ő érdeme, hogy gyűjte-
mény együttesünk elnyerte Az Év Múzeuma elismerő címet.
Tevékeny résztvevője, szervezője volt regionális rendezvényeink-
nek.  Kiemelkedő szerepe volt a szlovákiai magyar társadalmi és 
kulturális szervezetekkel fennálló kapcsolatunk ápolásában. 
Díszpolgára Lévárt, Tornalja, Mátészalka, Hét, Gömörszőlős Ti-
szadada és Nyíracsád településeknek. 
Nagyszámú kitüntetései közül kiemeljük az európai agrárkultusz 
kutatása témában született kandidátusi értekezésért odaítélt nem-
zetközi Pitré díjat, a MTA Akadémiai Díját. A Magyar Néprajzi 
Társaságtól kapta a Györffy István emlékérmet, az Ortutay emlék-
érmet, a Pro Ethnographica Minoritatum elismerést. Alkotói díjas 
(B-A-Z Megyei Önkormányzat Közgyűlése), továbbá Putnok Vá-
rosért díj, Pro Urbe, Csokonai díj, Debrecen városért díj, Kölcsey 
díj, Bocskai díj, (Hajdú - Bihar Megyei Önkormányzat Közgyűlé-
se), valamint a szlovákiai CSEMADOK kitüntetettje. Rangos álla-
mi elismerésben részesült, a Magyar Érdemrend Kiskeresztjének 
tulajdonosa.   
Hálára kötelezett munkatársak, tanítványok, barátok sokasága őrzi 
emlékét. 

É. Kovács László
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Víz világnapi program

A Serényi László Általános Iskolában az idei tanévben is 
folytatjuk az ökoiskolai környezeti nevelést, ami hatékonyan 
formálja a diákok gondolkodásmódját. Segítünk a tanulók-
nak megtalálni a helyes utat az élet különböző területein, 
a fenntarthatóság szem előtt tartásával.  Programjainkon 
a tanulók megismerik a saját környezetük hagyományait, 
bekapcsolódnak azok közvetlen ápolásába, értékeinek meg-
őrzésébe. Ilyen érték a Pálma-forrás is, amit tavaly örökbe 

fogadtunk. Erről és a vízről szólt a tanítás 2018. március 
10-én. Célunk, hogy a tanulók életmódjának részévé vál-
jon a természet tisztelete, a felelősségteljes környezettudatos 
gondolkodás és a környezeti károk megelőzésére való törek-
vés. A fenntarthatóság pedagógiájával a környezettudatos 
gondolkodás elmélyítése céljából együttműködünk a város 
vezetőivel, az önkormányzat képviselőivel, a szülőkkel, a 
helyi és térségi társadalmi szervezetekkel.Ilyen szervezet az 
Északerdő Zrt, akiknek képviselőit fogadtuk a víz világnapi 
programunkon. Nagy Lajos erdész igazgató úr és kollégája 
interaktív előadást tartott a gyerekeknek, melyből megtud-
hatták miből áll az erdész munkája, mik a feladatai, valamint 
megismerhették a Putnoki-dombság természeti értékeit. A 
gyerekek a rendhagyó tanórákon, játékos foglalkozáson sa-
játíthattak el ismereteket a szűkebb és tágabb környezetünk-
ről és a legfőbb értékünkről, a vízről. Rejtvények, kvízek, 
horgászattal kapcsolatos ügyességi és rajzos feladatokkal 
gyűjthettek pontokat és versenyeztek egymással a csapatok. 

Novák Ilona
ökoiskolai kordinátor

A 2018/2019-es nevelési évre az óvodai beiratkozás 
időpontja: 

2018. május 07-től május 11-ig.

Az óvodai beiratkozás reggel 8 órától 12 óráig, majd 
délután 13 órától 16 óráig tart a Putnoki Soldos Emí-
lia Óvoda és Bölcsőde székhelyén Putnok, Tompa út 
32. 

A beiratkozáshoz szükséges iratok: 

- a gyermek nevére kiállított személyi azonosító
- a gyermek születési anyakönyvi kivonata
- lakcímkártyája
- TAJ kártyája
- a szülő személyi igazolványa
- a szülő lakcímkártyája
- 1 hónapnál nem régebbi orvosi igazolás
- tartós betegség igazolása (szakorvosi vélemény)
- érvényes GYVK határozat másolata

Az óvodai nevelést először igénybe vevő gyermekeket 
kell csak beíratni.

Óvodai
beiratkozás

A Péczeli iskola 
bemutatkozási lehetőségei 

A Péczeli József Általános és Alapfokú Művészeti Iskolában fo-
lyó tehetséggondozáson belül évek alatt kialakult egy olyan „Jó 
gyakorlat”, amely most már bármely más iskola számára adap-
tálható, és sikeresen felhasználható. Ezt a jó gyakorlatot iskolánk 
egyik pedagógusa, Kalózné Gerendai Márta igyekszik egyre 
szélesebb körrel megismertetni. Az iskolai tehetséggondozásról 
és az intézményben folyó művészeti oktatás formáiról sikeres 
előadást tartott a Miskolci Egyetem által szervezett IX. Taní-tani 
konferencián. A konferencián való eredményes előadást bizo-
nyítja, hogy a kolleganőt felkérte az egyetem, hogy tanár szakos 
hallgatóknak is mutassa be a jó gyakorlat lényegét egy tréning 
keretein belül. Ez a bemutatkozás március 17-én, nagy sikert 
aratott. Iskolánk jó gyakorlatát legközelebb április 18-án mutatja 
be Budapesten, a „Modern Pedagógus” konferencián, ahová az 
országból egyedüliként Kalózné tanárnő pályázatát fogadták el, 
jó gyakorlat bemutatására. Bízunk benne, hogy az iskolánkban 
folyó művészeti nevelés, tehetséggondozás, és a megvalósuló „ 
Jó gyakorlat” sikeressége egyre szélesebb körben ismertté, és el-
ismertté válik.

                                                                     Horváth Ilona
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Felújítás a 
Gomba Levente 
Gimnáziumban

A köznevelési intézményrendszer fejlesztésének elsődleges 
célja, hogy az egész ország területén lehetőleg azonos tanulá-
si környezetet biztosítva, minőségi oktatásban, értékközvetítő, 
támogató nevelésben részesüljenek a tanulók. Ennek érdeké-
ben 2017 márciusában jelent meg az ,,Állami fenntartású köz-
nevelési intézmények tanulást segítő tereinek infrastrukturális 
fejlesztése” című felhívás, melynek keretein belül 438  a nyertes 
projektek száma , közöttük „A putnoki Gomba Levente Gim-
názium tanulást segítő tereinek infrastrukturális fejlesztése” el-
nevezésű pályázattal. A projekt részleteiről Sándorné Gyurcsik 
Erika intézményvezető tájékoztatta lapunkat.
- A projekt összköltsége és egyben  a támogatás elnyert összege 
50 millió Ft, melyből nevelési oktatási tevékenység megvaló-
sításához használt  termek és azok elérését szolgáló folyósok, 
közlekedők felújítására és a műszaki ellenőri szolgáltatások fi-
nanszírozására kerül sor. Az összegből emellett eszközbeszer-
zés is megvalósulhat.
- Mely főbb munkálatokat tartalmazza a projekt?
- A tantermekben felbontásra került a régi hajópadló burkolat 
és felszedik a tornateremben is  a parkettát. Helyükre beton-
aljzat és linóleum kerül. Megújul a vizesblokkok oldal- és alj-
felülete is. Negyven darab nyílászáró cseréjére fog sor kerülni. 
A cserével érintett helységekben komplett festést tartalmaznak 
a munkálatok és az iskola udvarán új térburkolat készül 320 
négyzetméternyi felületen.
- Mit foglal magában az eszközbeszerzés?
- A fejlesztésben érintett terekhez, helyiségekhez bútorzatok, 
berendezési tárgyak, eszközök beszerzését, cseréjét.
- Mikorra várható a projekt kezdése és befejezése?
- Figyelembe véve a tanév rendjét, a nyári időszakban kerül sor 
a munka nagy részére és a tervek szerint az iskolakezdésre egy 
megújult intézmény várja majd tanulóit.

Legjobb, ha maradok…
Február végén lezajlottak középiskoláink rendészeti 
tagozatain a fizikális felvételi eljárások, és postázásra 
kerültek a továbbtanulási jelentkezési lapok is. A Gomba 
Levente Gimnázium és a Serényi Béla Mezőgazdasági 
Szakgimnázium és Szakközépiskola minden évben a 
helyi nyolcadikosok legkedveltebb “úticéljai” a középis-
kolai továbbtanulás viszonylatában. Mindkét intézmény 
komoly energiákat mozgósít annak érdekében, hogy 
nyílt napok, pályaválasztási rendezvények és szülői 
értekezletek alkalmával népszerűsítse képzéseit, érvekkel 
alátámasztva és elősegítve a továbbtanulók döntését. A 
végső elhatározás meghozatalában persze szerepet kap 
szülő, osztályfőnök, irányultság és egy sor olyan szem-
pont is melyeket érdemes mérlegelni egy felelősségtel-
jes döntés előtt. Középiskoláink rendészeti tagozataira 
idén is közel 100 tanuló adta be jelentkezését, de sokan 
választottak egyéb képzéseket is az egyre bővülő kínálat-
ból. Íme néhány putnoki nyolcadikos magánvéleménye, 
melyek egy kérdés köré csoportosulnak:
Mely szempontok kerültek előtérbe a helyi középiskolák 
megjelölésekor?
Bodnár Bettina: Több szempontot is figyelembe vettünk, 
mikor helyi továbbtanulási célt választottam. Kikértem 
osztályfőnököm és a szüleim véleményét. A rendészeti 
pálya megfelel a képességeimnek és biztos megélhetést 
kínál a jövőre nézve. Ezért választottam a Gomba Leven-
te Gimnázium rendészeti képzését.
Szajkó Zsolt: Amikor a szüleimmel meghoztam a 
közös döntést, elsődlegesen az számított, hogy az iskola 
megfeleljen a képességeimnek. Másrészt olyan szakmát 
igyekeztünk megjelölni, amivel könnyen el tudok majd 
helyezkedni a munka világában. Ezért esett a választá-
som a Serényi Béla  Mezőgazdasági Szakgimnázium és 
Szakközépiskola ‘pék’ képzésére.
Barabás Zoltán: Nehéz döntés volt, mikor a Gomba 
Gimnázium általános képzését választottam, de igazából 
még nincs komoly elképzelésem arról, mit akarok majd 
kezdeni az életemmel. A 4 év alatt - vagy korábban - 
lehet, hogy erre megtalálom a választ, megcsinálom az 
érettségi vizsgát és utána választok megfelelő irányt.
Kovács Bence: Érdekel a mezőgazdaság és ilyen ‘típusú’ 
országként látok jövőt is ebben. Szeretném elvégezni a 
Serényi középiskola mezőgazdasági technikusi képzését, 
aztán lehet, hogy továbbtanulok vagy elhelyezkedem. Az 
iskola választásánál meghatározó volt az a szempontsor 
is, miszerint: nem kell korán kelnem és buszoznom, job-
ban szem előtt vagyok és a szüleim sem aggódnak, végül 
egy kisebb létszámú iskolában, családiasabb légkörben 
több figyelem jut rám.
14 éves gyermekekről lévén szó, mégis komoly és 
ésszerű érvek. Igaz ugyan, hogy a döntés komplex és 
ráhatásoktól sem mentes, de valljuk be, - ellenvetést sem 
tűrő. A rossz nyelveknek pedig sokszor nincs értelme 
hinni, hiszen ha valaki tanulni akar és kezdene valamit 
az életével, azt helyben is megteheti!                                                                

     Szakonyi
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A Serényi Béla Mezőgazdasági Szakgimnázium és 
Szakközépiskola diákjainak „NyelvKalandja”

2018. március 10-én 
iskolánk rendésze-
ti tagozatos angol 
és német nyelvi 
tanulócsoportja 
„NyelvKaland” 
élménynapon vett 
részt a Miskolci 
Egyetemen. 
A tanulók össze-
mérhették tudásukat 
idegen nyelven, 
nyelvvizsga trénin-
gen vettek részt, 
próbanyelvvizsgát 
tehettek, játékos ve-
télkedőkön mutatták 
meg nyelvtudásukat. Angol, illetve német specialitásokat 
kaptak ebédre és igazán jó hangulatban, kalandosan töltöt-
ték el az első élménynapot.
A Serényi Béla Szakgimnázium mindig fontosnak tartotta 
a hagyományőrzés mellett az iskola által oktatott tananya-
gok és alkalmazott módszerek folyamatos modernizálását, 
a napi kihívásoknak való megfeleltetését. Ennek érdekében 
pedagógusaink folyamatos továbbképzéseken vesznek 
részt, bővítik módszertani ismereteiket. Mindezt azért 
teszik, hogy tanulóink a lehető legjobb tudást szerezhes-
sék meg az intézményben, és ez a tudásszerzés örömet is 
jelentsen számukra. E gondolat jegyében kapcsolódtunk 
be a Miskolci Egyetem nagyszabású projektjébe partner-
iskolaként két nyelvi tanulócsoporttal a régió további 16 
középiskolájával együtt.
Az egyetem célja kalandos élménnyé tenni a nyelvtanulást 
az Észak-Magyarországi régió középiskolás diákjai számá-
ra, hogy fejlődjön az idegen nyelvi tudásuk, sikereket érje-
nek el a munka világában és magánéletükben, hozzájárulva 

ezzel boldogulásukhoz, az 
esélyegyenlőséghez és a 
régió fejlődéséhez.
A Tanárképző Intézet 
oktatói, valamint a középis-
kolákban dolgozó mentor- 
nyelvtanárok az angol és a 
német szakos tanárjelölteket 
az élményalapú tanítás és ta-
nulás fortélyaiba avatják be. 
Iskolánk két idegen nyelv 
tanára vett részt módszerta-
ni továbbképzésen angol és 
német nyelvből. A képzést 
követően egy-egy ötöd-
éves nyelvszakos hallgatót 
mentorálnak, akivel közösen 

élményalapú pedagógiai módszereken alapuló különleges 
és vidám hangulatú nyelvi órákat tartanak a legújabb digi-
tális eszközöket is felhasználva.
Tapasztalataink szerint a serényis diákok nagyon fogéko-
nyak ezekre a hagyományosnak nem nevezhető módsze-
rekre. Ezt az első „élménynapon” bizonyították is az egye-
temen, ahol a programban résztvevő középiskolák számára 
rendezett versenyeken egészen kimagasló eredményeket 
értek el. A 9.b rendészeti tagozatos osztály angol nyelvi 
csoportja minden versenyszámban 1-3. helyen végzett, 
ezzel maga mögé utasítva számos gimnáziumot és a többi 
középiskolát. Igazán büszkék lehetünk diákjainkra, akik a 
kiváló eredmények mellett a legjobban annak örültek, hogy 
nyelvvizsga tréningen vehettek részt, próbanyelvvizsgáz-
hattak és kitekintést kaphattak a tanulás más dimenzióiba. 
Az első „NyelvKalandunk” a Miskolci Egyetemmel nagyon 
jól sikerült tanár-diák- szülő legnagyobb megelégedésére.  
A „NyelvKaland” a Serényiben folytatódik….. 

Máténé Tóth Edit - angoltanár

JAVÍTJÁK A BETEGBIZTONSÁGOT ÓZDON
Légtechnikai fertőtlenítő rendszer kiépítésére, valamint számos higiénés fejlesztésre nyert pályázati forrást az ózdi Almási 
Balogh Pál Kórház. Az intézmény állami és uniós forrásból 170,44 millió forintot fordíthat az előzetesen megadott tervek 
megvalósítására. Az EFOP-2.2.18-17-2017-00035 kódszámú projektnek köszönhetően javulhat a betegbiztonság, vala-
mint a dolgozók higiénés körülményei is.
A Betegbiztonság növelését célzó komplex infrastrukturális fejlesztések az Almási Balogh Pál Kórházban című projekttel 
kapcsolatban Dr. Bélteczki János főigazgató megjegyezte: intézeti szinten kritikus területnek számít az intenzív osztály, és a 
gyermekgyógyászat, ahol a jelenlegi elavult rendszer miatt rendkívül magas a dolgozók légúti megbetegedésének a száma. 
Az elnyert összegnek és az új rendszernek köszönhetően az intézmény több helyiségben is csökkenteni tudja majd a leve-
gőben terjedő kórokozók jelentette fertőzési kockázatot, védelmet nyújtva ezáltal dolgozóinak, valamint betegeinek.
A projekt keretében lehetőség nyílik falikaros, és ágy végére szerelhető adagolók valamint alkoholos kézfertőtlenítő szer és 
kéztisztító szappan beszerzésére. Emellett a takarítás minőségének javulását szolgáló felületi dekontaminációt támogató 
rendszer beszerzése is megvalósul.

SAJTÓKÖZLEMÉNY
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Egy téltemető népszokást, a kiszebábégetést elevenítik fel 
évről évre a Serényi László Általános Iskola tanulói a far-
sangi ünnepség keretein belül. Február 16-án délután az 
iskola udvaráról indult a maskarás zajos menet a Mohos 
sétányra, ahol a kiszebábot körül állták, és népi mondó-
kák kíséretében elégették.
A farsangi mulatság az iskolában folytatódott, ahol már 
várt rájuk az illatozó farsangi fánk, a zsíros kenyér és a 
meleg tea. A farsangot a kicsik és a nagyok is örömmel 
várják, mert ilyenkor szabadon átváltozhatnak, lehetnek 
mesehősök, sztárok. A gyerekek osztályonként mutat-
ták be az ötletesebbnél ötletesebb jelmezeket, majd tánc 
és tombolahúzás vette kezdetét. Jól sikerült a program, 
melynek nemcsak a mulatság volt a célja, hanem fontos-
nak tartják azt is, hogy az iskolába járó gyerekek megis-
merjék a népi hagyományokat és azok eredetét, és nem 
utolsó sorban a város lakóit is jókedvre hangolják a színes 
felvonuló kavalkáddal.
    Sándor Károlyné   

Elűzték a 
Serényisek a telet!

A Biztos Kezdet Gyerekházban a téli ünnepkörhöz kap-
csolódóan tartották meg a farsangoló, télűző rendezvé-
nyeket. Első alkalommal ötletes, színes jelmezbe bújtak 
a kicsik és az anyukák.  Második alkalommal kiszebábot 
égettek, a gyerekek az ablakon át figyelték az elhamvadó, 
tél végét jelképező bábot. „Egy hónap sem telik el tartal-
mas, érdekes program nélkül, ami nagyon népszerű a kis-
gyermekes szülők és természetesen a kicsinyek körében 
is – mondta el Demeterné Kepecz Mónika, a ház vezető-
je. A tavaly évben 35 kisgyermeket fogadtunk, akik közül 
14-en rendszeresen részt vesznek a programokon. Az idei 
évben még több rendezvénnyel várjuk majd őket, és nyá-
ron méltóképpen szeretnénk majd megünnepelni a Biztos 
Kezdet Gyerekház fennállásának 5. évfordulóját.”

Farsangolás és télűzés

A Péczeli József Általános Iskola minden évben koradélutántól 
estig tartó mulatságot rendez az alsó- és felső tagozatosoknak.

Jelmezparádé, zenebohóc, táncos vidámság 
a Soldos Emília Óvodában
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Megannyi cserépdarab
  díszíti majd a falat.

    Titkok, titkos reményekkel és álmokkal
  teli emberek remekműve.

  Műalkotás minden egyes részecske
   mely egy-egy ember érzéstöredéke.

Életcserepek címmel nyílt tavaszköszöntő 
kiállítás Putnokon a Holló László Galériában 
március 21-én, a tavasz első napján.
A  rendhagyó tárlaton a Kazincbarcikai 
Kórház Pszichiátriai Rehabilitációs Osz-
tály betegeinek kreatív csoportfoglalkozás 
keretében létrejött alkotásait mutatták be. 
A kiállítást Riz Gábor, országgyűlési kép-
viselő köszöntötte.
Dr. Péter Mária klinikai addiktológiai 
szakpszichológus, a kreatív csoport veze-
tője megnyitójában szólt arról, hogyan jött 
létre a terápiás csoport, s hogyan segíti a 
gyógyulást az alkotás folyamata.
Dr. Péter Mária egy kiadványban is össze-
foglalta a művészetterápiás módszer lénye-
gét, az alkalmazott tevékenységeket, a képek 
mondanivalóját, szimbolikájának jelentését 
és jelentőségét, a folyamatot, ahogyan a da-
rabjaira hullott élet újraépül, egységbe ren-
deződik és kialakul a harmónia. 
Egy-egy mű elkészültét  szakmai és lélektani 
szempontból is átgondolt tervezőmunka előzi meg. Dr. Péter 
Mária megtervezi a témát. Ezután Papp Cecília festőművész-
szel,  - aki művészeti munkatársként működött közre- egyez-
tetnek a technikai és művészeti kivitelezésről. Ő rajzolja meg 
a képek alapját, meghatározza a használandó színeket is, hi-
szen a létrejövő alkotásnak művészi szempontból is meg kell 
állnia a helyét. Kreatív csoportos terápia foglalkozás során 
a betegeket is felkészítik a munkára – közösen értelmezik 
és továbbgondolják a témát. Fontos, hogy a minőség és az 
érték teremtés legyen a vezérfonal, ami a természet rend-
jéhez illeszkedik. Ez megmutatkozik az anyagválasztásban 
is, - a  csempék, cserepek természe-
tes alapanyagúak, többszörösen ki 
vannak égetve és színesek. Ezeket 
szín szerint kiválogatják, összetörik 
és felragasztják az előkészített farost-
lemez alapra. Az előrajzolt részek fo-
lyamatosan megtöltődnek, ahogyan 
a képen gyarapodnak a színek és for-
mák úgy fokozódik a sikerélmény. 
Az eredeti alkotások terjedelmük mi-
att itt nem jelennek meg, a tárlaton 
digitális másolatuk látható. A kész ké-
pek a kórházi osztályt díszítik, ahová 
gyógyulni érkeznek a betegek. 
A tárlat négy meghatározó képe a 
négy évszakot jelképezi, a termé-
szet körforgását, személyiségünk 
fejlődését, életünk kezdetét és végét. 
Mindennek jelentése van, minden 
része a nagy egésznek. 

Az alkotásközpontú módszerek 
lényege az alkotással kapcsolatos 
szemléletváltásból következik: az 
alkotás joga általános emberi jog, 
amelynek lehetőség mindenki 
számára biztosítani kell. Az alkotás 
alatt megélt és átélt belső munka 
során keletkezik a szemléletváltás. 
Az alkotás élménye olyan megerő-
sítő, pozitív élmény lehet, amely 
egyszerre fejleszti az egyén autonó-
miáját és a közösséghez való tarto-
zást. Támogató bátorítással alkotó 
helyzetbe hozni az EGYÉNT. Aki 
pedig alkot, az értéket teremt. Rá-
eszmél saját értékeire és érzékennyé 
válik a másokéra. Felszabadul és 
kiszabadul. Kirajzolódik az ÉN sza-
badsága. Alkotó helyzetek terem-
tése oldja a feszültségeket, gátakat, 
félelmeket, felszabadítja a kreatív 
gondolkodást. Ez a tapasztalat 
segít abban, hogy az én teremtő 
energiákkal töltődve térjen vissza a 
nagybetűs ÉLETbe.

A gyógyulás útja a TÉLhez,
Tulipánok – női sors a TAVASZhoz 

Napraforgók- NYÁRhoz 
DNS spirál – ŐSZhöz illeszkedik

A természet rendjére hangolva segítik 
elő az érzelmi és akarati élet, a megér-
ző és beleélő készség, valamint a tudat 
felismerő képességének a fejlesztését. A 
természet és az évkör változásait meg-
figyelve, az egyén felismeri a saját lel-
kében is végbemenő változásokat, ami 
érzelmi ráhangolódást eredményez. Ez 
a lelki mozgás – a belső és külső világ 
közti kölcsönös áramlást szolgálja.
A kiállításon látottak-hallottak kapcsán 
mi magunk is kérdéseket tehetünk fel 
-  saját életünk, emberi viszonyulásaink, 

lelki fejlődésünk jó irányban halad-e? Nemcsak a betegek, 
a laikus olvasók is épülhetnek Péter Mária könyve által. A 
nyarat jelképező napraforgók kapcsán így ír:   – „Mi képe-

sek vagyunk-e a fény felé fordulni?... A fény, a 
Nap, mint minden életerő forrása, mennyire 
határozza meg életérzésünket, életvitelünket 
és főleg a helyünk megtalálását az ég alatt, ér-
tékrendünk alakítását. A kép a fizikai világon 
túli folyamatokat indít el a külső és belső vég-
telen bejárása felé.”
Egy több éve kezelés alatt álló beteg, Soltész 
Patrícia a megnyitóünnepség zárásaképpen 
elmondta Gyulai Lilla Ilona versét, melynek 
címe is ez: Életcserepek: 

TE kedves látogató!
Nézed és látod mennyi összefonódott 

szív darabja?
                                                         Érintsd meg 

egy pillanatra
                a mindennapi hősök alkotását!

            Csak az élet bajnokai tudnak 
összetört mozaikból új szívvel

  megtelt élet képet, ÉLET cserepet alkotni.

Élet - cserepek
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Lélekképek és álmodott versek
Író-olvasó találkozót szervezett a PHSZK Városi Könyvtára 
március 19-én a Bányász Művelődési Házban, melyet kiállí-
tással kötöttek össze.
„A városban és környéken élő alkotókat, tehetséges embere-
ket szeretnénk felkutatni és bemutatni őket a közönségnek” – 
mondta el Tóthné Győr Erzsébet könyvtáros megnyitójában.
Tamás Barnabás polgármester örömmel üdvözölte rendez-
vényt, mert mindig jóleső érzés, ha a közelünkben élő alko-
tók gondolataival, munkáival ismerkedhetünk - mondta el. 
Reményét fejezte ki, egyre több ilyen alkalom-
ban lesz részünk.
A két alkotót Zsuponyóné Ujváry Mária, a 
Gömöri Múzeum vezetője mutatta be a közön-
ségnek. Megemlítette: „Kovácsné Boncsér Éva 
festményeivel nemrégiben találkozhattunk a 
Holló László Galéria karácsonyi tárlatán, ahol 
a tájképek és csendéletek mellett portéi is meg-
jelentek. A tavalyi Tompa emlékév tiszteletére 
megfestette a költő arcképét is, amit a galériá-
nak ajándékozott.”
Boncsér Éva Vadnán él családjával, és örömmel tölti el, 
hogy nagy álma is megvalósult, szülőfalujában, Dédestapol-
csányban megnyitotta saját galériáját.  
„Csupán három éve kezdtem el aktívan foglalkozni a fes-
tészettel, amikor feladtam állásomat és elhatároztam, hogy 
ezentúl azt csinálom, ami boldogabbá tesz, - festeni fogok 
- mondta az alkotó. Különféle művészeti csoportokhoz csat-
lakoztam, ahol elismerésekkel értékelték a munkámat.  Fi-
gyeltem a pályázati lehetőségeket is, így 2015-ben a Magyar 
Alkotók Internetes Társulása Egyesület által kiírt  „Szavakba 
szőtt idő” című pályázatra nyújtottam be képeket, két alko-
tásomat Nívódíjjal és Bronzecset-díjjal jutalmazták. Tavaly 

a „ Földről nézve” című pályázatra 
beküldött „ Újjászületésem emlékére” 
jeligéjű alkotásommal első helyezést 
értem el,  Bor István Iván díjas festő-
művész lettem. Az internet segítsé-
gével kitágult a világ, sok munkámat 
megismerik külföldön is és én is tájé-
kozódhatok, ismeretségeket köthetek.”

Bene Györgyné Belleg Éva a közeli Hét községben él, két-
gyermekes családanya. Szabadidejében ír. S hogy miről? 
„Családról, csalódásokról, veszteségekről, de nemcsak szo-
morú dolgokról, írok természetről, hitről, – szóval számos 
ihletforrás van, amit a versekben megörökítek. Ezt a címet 
adtam nemrégiben megjelent első verseskötetemnek is: Szí-
vem érzései”- vallja Bene Éva, aki néhány kiválasztott versét 
is elmondta. A rendezvényen népdalokat énekelt Molnár 
Lili, furulyán játszott Tóth Hanna.
A művelődési ház nagytermében a jelenlévők megtekinthet-
ték Boncsér Éva festményeit, s az est dedikálással, beszélge-
téssel zárult.

A húsvét közeledtén hímes tojásokat állítottak ki a rozs-
nyói Bányászati Múzeum képzőművészeti galériájában 
március 13-án. A tojásfestésnek Felvidéken és Magyar-
országon is komoly hagyományai vannak. A Törékeny 
varázslatok címmel nyílt tárlaton a rozsnyói Múzeum, 
a rimaszombati Gömör-Kishonti Múzeum, a putnoki  
Gömöri Múzeum és több gömöri tojás készítő gyűjtemé-
nyének darabjait láthatják az érdeklődők. A megnyitó-
hoz kézművesbemutató is kapcsolódott, ahol a készítők 
a közönség előtt díszítették hagyományos és újabb tech-
nikákkal a tojásokat.  Zsuponyóné Ujváry Mária, a Gö-
möri Múzeum vezetője a tradicionális gömöri tojásírózást 
mutatta be. A hímes tojás nem csak szép, beszédes is! Az 
asszonyok, lányok a Húsvétot megelőző időszakban írott 
tojásaikra rajzolták szép álmaikat, elképzeléseiket, hogy 
örömet szerezzenek szeretteiknek, kedves ismerőseiknek.  
Minden hímnek, vonalnak, mintarészletnek megvan a 
maga jelentése. Egyféle jelbeszéd volt a meglocsolt lány és 
a locsoló legény között. A rozsnyói múzeum galériájában 
egészen május 22-ig lehet megtekinteni a kiállítást.

Gömöri hímes tojások 
Rozsnyón

fotó: Benedek László
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Hány méter a szeretet? - mérhető volt
Hosszú évekre visszanyúló hagyomány már, hogy az Észak-borsodi Integrált Szociális Intézmény putnoki intézetének 
lakói vidám műsorral köszöntik a közelgő tavaszt.  Ez az ünnepélyes alkalom azt is bizonyítja, hogy az itt élők és dolgo-
zók a felkészülés során a hétköznapokon is remek közös munkát végeznek, - a műsorszámokat sok-sok gyakorlással és 
nem kisebb lelkesedéssel tanulták be. A vidám jelenetek és zenés-táncos produkciók mellett sok szép gondolat is meg-
jelent a műsoros jelmezvilág bemutatón.

Mezítláb a parkban
Február 18-án tartotta az idei szezon második bérle-
tes előadását a Körúti Színház a Bányász Művelődési 
Házban. A világhírű film, - a Mezítláb a parkban-  
színpadi változatát mutatták be, rengeteg humorral és 
remek alakításokkal.
Az ifjú konzervatív ügyvéd, Paul és különc felesége 
Corie egy hatemeletes, lift nélküli házban rendezi be 
otthonát, ám a mézeshetek harmóniája után a házas-
ság komikus cívódásba fordul. Súlyosbítja a helyzetet 
a feleség mamájának megjelenése, ám Corie fejében 
megszületik a nagy ötlet: össze fogja boronálni magá-
nyos mamáját szomszédjukkal, a vagány Velascoval. 
Corie szerepében Placskó Emesét láthatta a közön-
ség, férje – a valóságban is – Oroszi Tamás, mamája 
Gyebnár Csekka volt. Victor Velascot Koncz Gábor 
alakította.

Jelzőrendszeri konferenciát tartottak a családsegítő és gyer-
mekjóléti szolgálat munkatársai, a járáshoz tartozó telepü-
lések szakembereinek, Putnokon, a Tompa Mihály Művelő-
dési házban, március 8-án. A gyermekvédelmi rendszer, a 
tapasztalatok, esetmegbeszélések, prevenciók és a komplett 
jelzőrendszeri működés volt a téma. A jelzőrendszer lénye-
ge, hogy az óvodák és iskolák visszajelzései alapján, minél 
hamarabb feltárják, az esetleges problémákat továbbá, hogy 
segítséget nyújtson a szülőknek. A jelzést küldő írásban tehet 
bejelentést, majd egy esetfelmérés után a gyermek alapellá-
tásba kerül vagy súlyos probléma esetén javaslatot tesznek a 
központ felé a védelembevételére. A szolgálat munkatársai 
komplex együttműködésben állnak minden olyan szervvel, 
amely kapcsolatba kerülhet a gyermekekkel.

Működik a jelzőrendszer
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Tompa szavalóverseny
A  Gomba Levente Gimnázium hagyományaihoz hí-
ven 2018-ban is meghirdette a Tompa Mihály szavaló-
versenyt. A  február 3-án 19. alkalommal megrendezett  
versenyre 15 iskola 46 tanulója nevezett a megye oktatási 
intézményeiből, illetve a Felvidékről.
A diákok négy kategóriában versenyeztek - először egy 
szabadon választott Tompa Mihály-verset kellett elmon-
daniuk, majd bármely szabadon választott magyar költő 
versét hallgathatta a zsűri.

Díjnyertes tésztakorona
2018. február 7-e és 9-e között tartották a HUNGEXPO Vásárközpontban 
a SIRHA Budapest kiállítást, amely  az élelmiszer, pék, cukrász, gasztro-
nómia és csomagolóipar regionális szakkiállítása. 
A  Magyar Pékszövetség a SIRHA kiállításra termékversenyt hirdetett 3 
kategóriában. A putnoki Vekni Kft. üzem-és termelésvezetője Király Béla 
tradicionális és innovatív túrósbatyu, illetve díszmunka kategóriákban 
nevezett a versenyre. A szakmai zsűri IV. helyezéssel díjazta innovatív 
túrósbatyuját, amely Király-béles néven szerepel a pékség kínálatában. 
A feltétel szerint a pékmunka csak természetes anyagokat tartalmazhat, 
az innovációnak pedig íz világában, formájában, felhasznált alapanyag és 
gyártási technológiában kell megjelenni.  
Mivel az Európa tanács a 2018-as évet a Kulturális örökség évének nyil-
vánította, ezért ezzel összhangban írták ki a versenyt díszmunka elkészí-
tésére. Kitétel volt, hogy a versenymunka 1m3 alapterületen elhelyezhető 
legyen, illetve a készítésnél csak élelmiszeripari alapanyagokat lehetett 
felhasználni. A putnoki pék hosszú napokig mesterkedett a munkán, - 
a magyar szent koronát, országalmát és kardot készítette el tésztából. A 
díszmunkában nincs segéd anyag, pl. kitámasztás, a színezésnél is csak 
természetes anyagokat használt, céklalevet, kurkumát, a fényezéshez to-
jássárgáját és fehérjét. Az alkotással a dobogós III. helyet nyerte el Király 
Béla, aki először vett részt a rangos versenyen. 

Közmeghallgatás
A Magyarország helyi önkormányzatairól szóló 2011. 
évi CLXXXIX. törvény 54. §-a értelmében: „A képvi-
selő-testület évente legalább egyszer előre meghirde-
tett közmeghallgatást tart, amelyen a  helyi lakosság 
és a helyben érdekelt szervezetek képviselői a helyi 
közügyeket érintő kérdéseket és javaslatot tehetnek.” 
Putnok Város Önkormányzatának képviselő testülete 
közmeghallgatást tartott február 5-én a Tompa Mihály 
Közösségi Házban. Napirenden szerepelt Putnok Város 
2018. évi költségvetéséről szóló tájékoztatás. Az érdek-
lődő állampolgároknak Tamás Barnabás polgármester 
részletesen beszámolt a pénzügyi tervezésről és ismer-
tette a költségvetés sarokszámait. A tájékoztató után a 
jelenlévők kérdéseket tettek fel a témával kapcsolatban.

fotó: Princz Mihály



Sport

                                                               
Úgy látszik tél tábornok a végsőkig kitart, nehezen enged szorításából a fagyos idő, ami természetesen kedvezőtlenül hat 
a szabadtéri bajnokságra. Felnőtt labdarúgó csapatunk tavaszi – Cigánd elleni - nyitányát is odébb tolta az időjárás, így 
Koszta Péter együttese ez évben először március 10 -én léphetett pályára az NB III. Keleti csoportjának pontvadászatában. 
Az őszi és tavaszi szezon között eltelt időszak történéseiről a vezetőedző tájékoztatta lapunkat.
  - Február közepén kezdtük meg a felkészülésünket – mondja Koszta Péter. Az edzéseken egyaránt előtérbe helyeztük a 
fizikális  és labdás tréninget. Ezen időszak alatt hat hivatalos edzőmérkőzést játszottunk - felemás mérleggel.
- Röviden hogyan értékelnéd a felkészülést?
- Bevallom hosszú idő után először nem vagyok elégedett az elvégzett munka eredményével. Az edzések intenzitása, 
száma, látogatottsága -  bár megfelelőnek mondható volt az edzőmeccseken - nem jött vissza az a játékkép, amit szerettem 
volna megvalósítani. Talán egyedül az utolsó, Tiszaújváros elleni felkészülési mérkőzésen játszották azt a fiúk, ami ennek 
a csoportnak erőssége lehet.
- Két bajnokin vagytok túl a tavasszal.  A Füzesgyarmat ellen sikerült begyűjteni a három pontot, míg a Nyírbátor 
elvitte azt Múcsonyból.
- Ez irányban is felemásak az érzéseim. A két meccsen volt egy – egy félidő, amikor a játék képe bizakodásra adott okot.  
A másik kettőben viszont olyanokat tapasztaltam, melyek nem férnek bele egy adott bajnokság kereteibe. Nagyon sok 
esetben rossz döntéseket hozunk gólhelyzetekben, több játékosom dekoncentráltnak tűnik, sokszor nem látom az akarást, 
a hévet, a szívből jövő focit, ami rosszabb játék ellenére is eldönthet egy – egy mérkőzést. Zavar az is, hogy gyakran olyan 
körülményekkel foglalkoznak a labdarúgók, amivel nem kellene, - legyen az a szakmai vezetés és stáb feladata.
- Volt-e jelentősebb migrálás a keretnél?
- Összességében heten távoztak és hárman érkeztek. Málik Mihályt kapusposztra igazoltuk, Gál Szabolcs belső védőként 
Putnokon folytatja pályafutását, míg Gál Benedekre középpályásként számítok tavasszal.
- Egy igencsak kiegyenlített mezőnyben jelenleg az ötödik helyen tanyáztok.
- Igen és mindössze pár pont választ  el a harmadik helytől, de nagyon sűrű a mezőny mögöttünk is.  Különösebb elvá-
rás ugyan nincs a csapat irányában, de az NB III – as tagság és a putnoki drukkerek elvárásainak megfelelni alapfeladat. 
Remélem, hogy ha játékosaim fejben összeszedik magukat, szép „tavaszi hadjárat” várhat ránk.

Szakonyi

 Tavaszváró
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Újra határtalanul
A Határtalanul elnevezésű projekt keretein belül áprilisban újra 44 diák utazhat a Serényi László Általános Iskolából a 
történelmi Magyarország magyarlakta térségébe. Az úticél ezúttal Románia, Erdély lesz.
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Magyari Péter őrnagy, a Putnoki Rendőrőrs parancsnokának tájékoztatója a rendőrőrs illetékességi területé-
hez tartozó településeken történt eseményekről

Az őrs illetékességi területén elkövetett bűncselekmények 
száma az országos átlagnak megfelelő. Az elmúlt hetekben 
kiemelt, a lakosság szubjektív biztonságérzetét negatív irány-
ba befolyásoló bűncselekmény a városunkban nem történt. 
Azonban több olyan esetben is eljárást indítottunk, ahol is-
meretlen tettesek pincékbe, hétvégi házakba törtek be.
A következetes nyomozati munka eredményeként, több 
személy is látókörünkbe került, akik megalapozottan gya-
núsíthatóak ilyen jellegű bűncselekmények elkövetésével. 
Mint eljáró hatóság, minden esetben éltünk az illetékes já-
rási ügyészség felé előzetes letartóztatásuk indítványozása és 
elrendelése iránt, és két fő esetében élt is ezzel a lehetőséggel 
az ügyészség. Más személyek tekintetében mindent elköve-
tünk annak érdekében, hogy több ilyen bűncselekményt ne 
követhessenek el.
A további betörések és más bűncselekmények megakadályo-
zása végett a Borsod-Abaúj-Zemplén Megyei Rendőr-fő-
kapitányság, valamint a szomszédos rendőrkapitányságok 
segítségével fokoztuk járőrszolgálatunk létszámát, így még 
az eddigieknél is több rendőr tartózkodik köztereinken.
A fokozott rendőri jelenlétnek köszönhetően több alka-
lommal is a bűncselekmény észlelése után pár órával már 
beazonosítottuk az elkövetőt és az eltulajdonított értékek 
is feltalálásra kerültek; így több nagy értékű kerékpár, ház-
tartási berendezés, műszaki cikk is visszakerült jogos tu-
lajdonosához.
Szeretném felhívni a figyelmet, hogy ha valaki irreálisan 
alacsony áron vásárol idegenektől szemmel láthatóan jó ál-
lapotban lévő tárgyakat, azzal csak a bűncselekmények elkö-
vetőinek segít az eltulajdonított dolgok értékesítésében. Ezzel 
nem csak közvetett részese lesz a sértettek megkárosításá-
ban, hanem akár orgazdaság bűncselekmény elkövetését is 

megvalósítja. Nekünk, mint nyomozati hatóságnak, minden 
esetben vizsgálnunk kell az eltulajdonított értékek útját, és 
ha valaki jogsértés követ el – még ha jóhiszeműen is – akkor 
vele szemben is el kell járnunk.
Putnok várossal ellentétben az őrs illetékességi területén az 
elmúlt időszakban 2 olyan cselekmény is történt, amely nagy 
visszhangot váltott ki az ott lakók körében. Az egyik ilyen az 
a tragikus esemény sorozat, amely egy ártatlan életet követelt 
magának. Területünkön már több éve nem történt ember-
ölés, de most sajnos igen, ám az évek nem koptatták meg a 
rendőrség gyors reagáló képességét, és a bejelentést követő-
en pár órával később már rendőr kézen voltak az elkövetők, 
és hiába tettek meg mindent tettük elleplezése érdekében, az 
összes fellelhető tárgyi bizonyíték begyűjtésre került. Az el-
járást – az eset súlyossága miatt – a Borsod-Abaúj-Zemplén 
Megyei Rendőr-főkapitányság folytatja le. A tőlük kapott tá-
jékoztatás alapján elmondható, hogy az alapos rendőri mun-
ka eredményeként a nyomozás befejezésére nem kell hosszú 
hónapokat várni, és az elkövetők – aki egyébként előzetes 
letartóztatásban vannak – hamarosan a bíróság előtt felelhet-
nek tetteikért.
A másik nagy közérdeklődésre okot adott bűncselekmény a 
határ menti régióban elkövetett ital- illetve dohányárukat ér-
tékesítő kereskedelmi egységek sérelmére elkövetett betöré-
sek. Ezen esetekben a nyomozás még tart, de remélem, hogy 
a hamarosan sikerekről számolhatok be ezen esetekben is.
Közeledik a tavasz, és ezzel együtt a köztéri rendezvények 
ideje. A polgárőrségekkel együttműködve, minden nagyobb 
rendezvényen mi is ott leszünk, és biztosítjuk a felhőtlen szó-
rakozás lehetőségét Önöknek. 
Kívánok mindenkinek élményekben gazdag tavaszt, a rend-
őrség számára pedig eseménytelen hétköznapokat.

Országos döntőben a 
putnoki rendészetis csapat!
Kiemelkedő sikert értek el 2018. március 10-én 
a 4 helyszínen megrendezett  II. Országos Kö-
zépiskolai Rendészeti Csapatverseny elődöntő-
jének mezőnyében a  Serényi Béla Mezőgazda-
sági Szakgimnázium és Szakközépiskola végzős 
tanulói, akik 74 csapat közül bejutottak a jövő heti 
körmendi országos döntőbe. Teljesítményük 4 év 
szakmai munkájának visszaigazolása. Gratulálunk 
sikerükhöz!




